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RO.0002.2.2018.BG                                                                                

Protokół Nr XXVIII/18 

z XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w sali obrad Urzędu 

Miasta i Gminy we Fromborku w dniu 26 czerwca 2018 roku.  

Sesję rozpoczęto o godz. 8.00, a zakończono o godz. 10.20 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 13 radnych.  

Nieobecni to: Wojciech Gawłowski, Zbigniew Pietkiewicz. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska – Sekretarz Miasta i Gminy Frombork, 

• Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Miasta i Gminy Frombork,  

• Pan Andrzej Szyszło – Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska, 

• Pani Janina Jachimowicz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

• Pani Ewelina Ślepokura – Dyrektor Miejskiego – Gminnego Ośrodka Kultury we Fromborku, 

• Pan Kazimierz Kubiak – Kierownik Posterunku Policji, 

• Pan Marek Wróbel – Prezes Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o.o., 

• Pan Marcin Wróbel – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork,  

• Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych  

na sesję Panią Małgorzatę Wrońską – Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, Panią Sekretarz, radnych, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych oraz mieszkańców gminy.  

Ad pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XXVIII zwyczajną 

sesję Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  

15 radnych, w sesji uczestniczy 13 radnych. 

Nieobecni to: Wojciech Gawłowski, Zbigniew Pietkiewicz. 

Ad pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Agnieszkę Ros. 

Radna wyraziła zgodę.    

Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Sekretarzem obrad została radna Agnieszka Ros.  
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Ad pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby wnieść 

zmiany do porządku obrad.  Przewodnicząca powiedziała, że w dniu dzisiejszym do Biura Rady 

wpłynął wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Frombork o wprowadzenie do porządku obrad XXVIII 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia 

Burmistrza Miasta i Gminy Frombork oraz w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzanie należności 

pieniężnych Gminy Frombork do Rejestru Należności Publicznoprawnych oraz określenia rodzaju 

należności pieniężnych, których dane są przekazywane do rejestru. 

 

Przekazała, iż kserokopie projektu oraz uzasadnienia mają Państwo w ręku. Przewodnicząca 

zaproponowała wprowadzić dane projekty do porządku obrad, przed głosowaniem zostałyby 

dokładnie omówione przez pracowników urzędu. Przypomniała, iż do wprowadzenia uchwał  

do porządku obrad potrzebna jest bezwzględna liczba głosów, czyli minimum 8.  

 

Przewodnicząca ww. wniosek złożyła oraz poddała pod głosowanie. 

Za głosowało 11 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych.  

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca odczytała porządek obrad XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku:   

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 8 marca 

2018 roku. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

we Fromborku w dniu 8 marca 2018 roku. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza.  

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8. Wykonanie budżetu za rok 2017: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2017 r., 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wykonania 

budżetu za rok 2017, 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za rok 2017, 

d) dyskusja nad sprawozdaniem Burmistrza, 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2017 rok, 

f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza, 

g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Burmistrza, 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork 

z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Frombork na lata 2018-2027, 

b) zmian w budżecie na 2018 rok, 

c) określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 

wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat w prowadzonym przez Gminę Frombork publicznym przedszkolu, 

d) przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Frombork, 
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e) obniżenia   bonifikaty  do   ceny   nieruchomości  gruntowej  wpisanej   do  rejestru  zabytków 

oznaczonej według ewidencji gruntów jako  działka o numerze 37/1 o  powierzchni 0,0289 ha, 

obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy  Basztowej dla  której  Sąd  Rejonowy  w  Braniewie 

Wydział   Ksiąg  Wieczystych   prowadzi   księgę  wieczystą  o   numerze   EL1B/00033928/1, 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat, 

f) ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, 

g) wyrażenia zgody na wprowadzanie należności pieniężnych Gminy Frombork do Rejestru 

Należności Publicznoprawnych oraz określenia rodzaju należności pieniężnych, których dane 

są przekazywane do rejestru. 

10. Stanowisko Rady Miejskiej we Fromborku w sprawie zrzeczenia się odszkodowania  

za nieruchomości stanowiące własność Gminy  Frombork przejęte z mocy prawa przez 

Województwo Warmińsko-Mazurskie na realizację inwestycji drogowej pn.: ”Rozbudowa drogi 

wojewódzkiej nr 504 na odcinku Pogrodzie – Braniewo”. 

11. Postanowienie Rady Miejskiej we Fromborku w sprawie przekazania projektu nowego 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków do zaopiniowania  dyrektorowi 

regionalnego zarządu gospodarki wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 

12. Odpowiedzi na interpelacje. 

13. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

14. Zakończenie obrad.  

 

Przewodnicząca ww. porządek obrad poddała pod głosowanie. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad pkt 4.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

propozycję protokołu z XXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się  

w dniu 8 marca 2018 roku.  

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 5 radnych. 

Protokół został przyjęty.  

 

Ad pkt. 5 i 6.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz 

Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XXVII 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 8 marca 2018 roku. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych gości   

i kierowników, następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. Sprawozdanie to stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Ad pkt 7.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła radnych o składanie 

interpelacji do Burmistrza. 
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1. Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała o nieprzyjemny zapach nad Zalewem Wiślanym- z czego to 

wynika i czy można temu jakoś zapobiec, bo skargi od turystów są ciągłe. Dodatkowo, radna zapytała 

o projekt dotyczący rewitalizacji rynku – była tam też ujęta osoba zatrudniona do oczyszczania kanału, 

teraz nikt się nim nie zajmuje i jest bardzo zanieczyszczony. 

2. Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała też o regulamin dostarczania wody, o procedurę wprowadzania 

tych regulaminów, ponieważ z własnych informacji wie, iż rady mają 2 miesiące na ustalenie projektu 

regulaminu, skąd taki pośpiech, że trzeba już dziś ten regulamin wybrać i uchwalić? 

3. Radna Anna Żurowska zapytała dlaczego projekt plaży się opóźnia?  

Ad pkt 8. 

Wykonanie budżetu za rok 2017: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie sprawozdania z realizacji budżetu za 2017 r. 

Pani Burmistrz wypowiedziała się na temat wykonania budżetu, podziękowała pani Skarbnik, ale 

również kierownikom jednostek oraz sołtysom, którzy wywiązywali się z założeń budżetowych. 

Wysokie wykonanie budżetu to wspólny efekt dyscypliny oraz współpracy. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wykonania 

budżetu za rok 2017 

Skarbnik Ewa Rymarska odczytała pozytywną opinię, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za rok 2017 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Agnieszka Ros odczytała pozytywną opinię komisji, która 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

d) dyskusja nad sprawozdaniem Burmistrza 

Przewodnicząca Rady Miejskiej radna Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby podjąć dyskusję 

na temat wykonania budżetu – brak uwag i opinii.  

 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Frombork za 2017 rok 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXVIII/302/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2017 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Frombork za 2017 rok.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/302/18. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/302/18 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

f) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Agnieszka Ros odczytała wniosek, który stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

g) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium dla Burmistrza, 
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Skarbnik Ewa Rymarska odczytała pozytywną opinię w sprawie wniosku o absolutorium, która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork 

z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXVIII/303/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Frombork z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/303/18. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 3 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/303/18 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Kierownicy urzędu oraz kierownicy jednostek organizacyjnych złożyli na ręce Pani Burmistrz kwiaty 

wraz z gratulacjami za absolutorium. Pani Burmistrz jeszcze raz podziękowała wszystkim 

pracownikom i kierownikom, a także sołtysom i radnym, którzy przyczyniają się do rozwoju miasta. 

Mało która gmina może się pochwalić takim wykonaniem budżetu, także wielkie gratulacje  

dla wszystkich tych, którzy przyczynili się do tego sukcesu. 

 

Ad pkt 9. 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVIII/304/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy Frombork na lata 2018-2027. 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod 

głosowanie. 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/304/18.Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/304/18 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

b) Przed przystąpieniem do głosowania Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara 

Kędzierska poprosiła panią Skarbnik o przekazanie informacji na temat zmian, jakie pojawiły 

się w uchwale. Skarbnik powiedziała, iż od ostatniego spotkania wpłynęły dwie decyzje 

Wojewody Warmińsko – Mazurskiego, zwiększające dotacje - jedna dotyczy zakupu 

podręczników i pomocy szkolnych, druga zaś jest pomocą państwa w zakresie dożywiania. 

Dodatkowo z MGOPS wpłynęło pismo z prośbą o dokonanie zmian w budżecie na zakup 
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komputera w związku z rządowym programem ,Dobry START’, a także od kierownika 

inwestycji z prośbą o zmiany w związku z termomodernizacją budynku przedszkola. Skarbnik 

wyjaśniła również skąd zwiększenie przychodów. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej radna Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  

Nr XXVIII/305/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku w sprawie zmian  

w budżecie na 2018 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/305/18. 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/305/18 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVIII/306/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku  

w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym,  

w którym kończą 6 lat w prowadzonym przez Gminę Frombork publicznym przedszkolu. 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/306/18. 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/306/18 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały 

Nr XXVIII/307/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018  roku w sprawie 

przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy Frombork. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/307/18. 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
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Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/307/18 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 

Uchwały Nr XXVIII/308/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku  

w sprawie obniżenia   bonifikaty  do   ceny   nieruchomości  gruntowej  wpisanej   do  rejestru  

zabytków oznaczonej według ewidencji gruntów jako  działka o numerze 37/1 o  powierzchni 

0,0289 ha, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy  Basztowej dla  której  Sąd  Rejonowy   

w  Braniewie Wydział   Ksiąg  Wieczystych   prowadzi   księgę  wieczystą  o   numerze   

EL1B/00033928/1. 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/308/18. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/308/18 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXVIII/309/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy  

na kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 

Radny Jacek Gawłowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości. Przewodnicząca 

Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 

Za głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

Uchwałę Nr XXVIII/309/18. 

Za głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/309/18 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXVIII/310/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku  

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Frombork. 

Przed przystąpieniem do głosowania poprosiła Panią Burmistrz Miasta i Gminy Frombork  

o przedstawienie danego projektu. Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, iż projekt wynika  

z rozporządzenia, według którego należy dostosować wynagrodzenie. Nic się nie zmieniło jeżeli 

chodzi o kwoty, po prostu w gestii radnych jest ustalenie wynagrodzenia, które od 1 lipca będzie 

spełniało kryteria rozporządzenia. Radna Hanna Żurowska zapytała czy to nic nie zmienia. Burmistrz 

odpowiedziała, że radni wiedzą dlaczego to rozporządzenie zostało wprowadzone, sama 

przygotowując projekt sprawdzała jak jest to rozwiązywane w innych gminach, w niektórych nie są 

zmieniane uchwały, w niektórych są dostosowywane do nowych kryteriów. Radni wiedzą, że tylko raz 

Burmistrz wystąpił po podwyżkę, a tutaj nie ma zmian, pieniądze są zaplanowane w budżecie, 

potrzebna jest stosowna uchwała. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść uchwały  

i poddała pod głosowanie Uchwałę Nr XXVIII/310/18. 

 

Za głosowało 8 radnych.  

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/310/18 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała 

nagłówek Uchwały Nr XXVIII/311/18 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzanie należności pieniężnych Gminy Frombork do Rejestru 

Należności Publicznoprawnych oraz określenia rodzaju należności pieniężnych, których dane  

są przekazywane do rejestru. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Skarbnika Gminy  

o wyjaśnienie danego projektu. Skarbnik Ewa Rymarska wyjaśniła, iż wprowadzono Rejestr 

Należności Publicznoprawnych, powstała dzięki temu możliwość dla urzędów, aby ujawniać 

dłużników podatkowych. Jest do tego potrzebna zgoda rady wyrażona w formie uchwały. Skarbnik 

uważa, iż przyczyni się to do zwiększonej egzekucji gdyż do rejestru będą miały dostęp różne 

instytucje kredytujące, banki itp. co zablokuje dłużników podatkowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść uchwały  

i poddała pod głosowanie Uchwałę Nr XXVIII/311/18. 

 

Za głosowało 12 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXVIII/311/18 stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Ad pkt 10. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała treść Stanowiska 

Rady Miejskiej we Fromborku w sprawie zrzeczenia się odszkodowania za nieruchomości stanowiące 

własność Gminy  Frombork przejęte z mocy prawa przez Województwo Warmińsko-Mazurskie na 

realizację inwestycji drogowej pn.: ”Rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 504 na odcinku Pogrodzie – 

Braniewo”.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

ww. stanowisko. 

 

Za głosowało 12 radnych.  

Przeciw głosował 1 radny. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

Stanowisko zostało przyjęte. 

Stanowisko Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 stanowi załącznik nr 18  

do protokołu. 

Ad pkt 11. 

Burmistrz Małgorzata Wrońska poprosiła Dyrektora Zarządu Wodociągów Fromborskich Spółka  

z o.o. Pana Wróbel Marka o odpowiedź na wcześniejsze zapytanie radnej Jadwigi Urbanowicz  

o procedurę wdrażania projektu regulaminu. Dyrektor przedstawił według terminów kolejne etapy 

pracy nad projektami. Radna Jadwiga Urbanowicz zapytała skąd taki pośpiech w podejmowaniu 

stanowiska, może radni powinni lepiej zapoznać się z regulaminem, spotkać za jakiś czas, aby ustalić 

właściwy projekt. Dyrektor Marek Wróbel powiedział, że ostatni z projektów jest tym, którego by 

proponował,  

z ewentualną zmianą wartości ciśnienia wody, nie widzi, co ewentualnie można by było jeszcze dodać. 

Radna zauważyła, że teraz mają już być zmiany więc może lepiej podpatrzeć inne gminy i ich projekty 

i za jakiś czas wypracować własny regulamin. Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska 

powiedziała, że do tej pory nie wpłynął do Biura Rady żaden wniosek albo zastrzeżenie  

do przedstawionych przez Wodociągi propozycji projektów.  Rozmowa na temat danego projektu, 

jego prawomocności po zaopiniowaniu przez Wody Polskie. Radna Jadwiga Urbanowicz złożyła 

wniosek o niepodejmowanie postanowienia w dniu dzisiejszym. Burmistrz Małgorzata Wrońska 

dodała tylko, iż podejmują radni tylko projekt, a jeżeli teraz tego Państwo nie podejmą będą musieli 

spotkać się w okresie wakacyjnym.  

Przewodnicząca Barbara Kędzierska złożyła wniosek radnej Jadwigi Urbanowicz i poddała pod 

głosowanie. 

Za głosowało 6 radnych.  

Przeciw głosowało 6 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

Mecenas Marcin Wróbel powiedział, że jest to zmiana w porządku obrad i wniosek nie może być 

przegłosowany zwykłą większością głosów. Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara 

Kędzierska odczytała treść Postanowienia Nr 1/2018 z dnia 26 czerwca 2018 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 

ww. postanowienie bez proponowanych przez Dyrektora zmian w treści. 
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Za głosowało 6 radnych.  

Przeciw głosowało 5 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Postanowienie zostało przyjęte. 

Postanowienie Nr 1/2018 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 26 czerwca 2018 stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt 12. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz  

o odpowiedzi na interpelacje radnych. Burmistrz Małgorzata Wrońska po kolei odpowiadała na zadane 

pytania:  

1. Na pytanie radnej o nieprzyjemny zapach nad zalewem Burmistrz odpowiedziała,  

iż w porcie zarządza bosman i burmistrz nie ma tam władzy aby interweniować. Skargi 

wpływają również do urzędu, wynika on z tego, iż rybacy płuczą sieci. Urząd zwracał się 

o rozwiązanie problemu do bosmana. Radni zgłosili, aby ponownie wystąpić z pismem. 

Rozmowa na temat rybaków i sposobu ich pracy. Jeżeli chodzi o Kanał Kopernikowski to 

do 2015 roku był realizowany projekt, w ramach którego była zatrudniona osoba  

do oczyszczania kanału. Kierownik Andrzej Szyszło dodał, iż został już oczyszczony 

kanał, zaskoczyła nas temperatura w maju, która wpłynęła na ten zapach. Burmistrz 

zauważyła, że brakuje też ludzi do pracy, są ogłoszenia, ale dwojgiem ludzi jest ciężko 

cokolwiek zrobić.  

2. Odpowiedź udzielona podczas omawiania projektu Postanowienia Nr 1/2018 przez 

Dyrektora Wodociągów Fromborskich Spółka z o.o. 

3. Projekt plaży został wykonany, tak jak było zaplanowane do końca roku, nawet większość 

pozwoleń jest już przygotowana. Kierownik Szyszło powiedział, że jest teraz zamieszanie 

administracyjne w związku z nowym organem, Wody Polskie, który musi się sam 

zorganizować, więc jest wstrzymane jedno postępowanie, ale mamy nadzieję, że niedługo 

się skończy, bo w sierpniu chcemy składać wnioski o dofinansowanie. Burmistrz 

powiedziała też, że wspomniane marcowe dofinansowanie nie satysfakcjonowało nas 

finansowo, a wniosków nie można składać na sumę większą niż Urząd Marszałkowski 

ogłasza konkurs. Teraz w lipcu ma być ogłoszony konkurs, w którym możemy 

wystartować po właściwą kwotę. 

Radna Agata Stankiewicz opuściła salę obrad. 

Ad pkt 13. 

Radna Longina Woelky zapytała Przewodniczącą Barbarę Kędzierską czy na posiedzeniu Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa należy się pracownik Biura Rady, gdyż na ostatnim posiedzeniu 

nie było nikogo z urzędu, czy to Pani Burmistrz zastosowała karę za to, że komisji nie było na sesji. 

Burmistrz zapytała czy nie otrzymała komisja potrzebnych materiałów. Tak, były, ale pracownika nie 

było. Dyskusja na temat obecności urzędników na posiedzeniu. Radny Robert Markun dodał, iż 

pokazuje to że Komisja Rozwoju Gospodarczego jest komisją gorszej kategorii, radny wypowiedział 
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też swoje zdanie na temat sesji, która nie odbyła się z powodu braku kworum. Powiedział, że był 

przeciwny absolutorium, gdyż ciągle Burmistrz mówi o mieście, o inwestycjach w mieście, a wieś jest 

pomijana. Burmistrz odpowiedziała, że po prostu warunki dofinansowań niestety często są tylko do 

spełnienia w mieście. Na wioskach nie ma przedszkola czy szkoły. Burmistrz wyjaśniła dlaczego 

Wielkie Wierzno nie mogło startować o dofinansowanie na remizę. Dyskusja o funduszu sołeckim,  

o inwestycjach w mieście i gminie. Mecenas przedstawił propozycję rozwiązania problemu własności 

ziemi, na której stoi remiza w Wielkim Wierznie. Dalsza rozmowa o wspólnej działce oraz 

współwłaścicielach. Kierownik Andrzej Szyszło powiedział o pomyśle na stworzenie świetlicy w 

Biedkowie. Sołtys Barbara Kulynycz stanowczo zaoponowała wyjaśniając skąd ten sprzeciw, mówiła 

również o pomyśle utworzenia siłowni w kaplicy. Kierownik odrzekł, że chciał tylko wskazać, że nie 

jest tak, że w sołectwach urząd nie chce podejmować inwestycji. Radna Jadwiga Urbanowicz 

zawnioskowała o przycięcie lip wzdłuż ulicy Kopernika, szczególnie przy przystanku, gdyż nie można 

przejść. Radna Małgorzata Łukasik przekazała prośbę mieszkańców Baranówki o usunięcie 4 suchych 

drzew przy drodze, które stanowią zagrożenie. Radna Magdalena Jakóbczyk przypomniała temat 

zarośniętych wysepek – Burmistrz przekazała, iż otrzymali odpowiedź z Zarządu Dróg, że jest 

zaplanowane oczyszczanie dróg w czerwcu oraz sierpniu, a nasi pracownicy zrobili też oprysk. Sołtys 

Anna Janicka poruszyła temat zamkniętej drogi do Bogdan w związku z remontem mostu na rzece 

Bauda. Powiedziała, że składała wniosek aby była jakakolwiek przeprawa dla pieszych, bo wielu 

mieszkańców nie ma samochodów i tylko piechotą albo rowerem dojeżdża do pracy. Sołtysi 

dyskutowali na temat organizacji remontu, problemów związanych z dojazdem do wsi. Sołtysi 

zwrócili też uwagę, że Burmistrz nie zabiegała o kładkę lub jakieś przejście zastępcze zanim ruszył 

remont. Kierownik Andrzej Szyszło odrzekł, że Zarząd Dróg stanowczo stwierdził, iż nie wystartuje  

żaden remont, jeśli będziemy zabiegać o budowę kładki, bo generuje to znacznie większe koszty. 

Dalsza wzburzona dyskusja na temat rozwiązania problemu. Burmistrz powtórzyła, że Starosta dał 

takie warunki, że jeżeli będziemy zabiegać o most zastępczy, to na pewno nie będzie remontu w tym 

roku. Radni i sołtysi sami widzą, że już były przesunięcia dofinansowania. Jeżeli burmistrz miała 

zdecydować się na remont mostu bez kładki lub brak remontu to nie miała dużych możliwości, choć 

rozumie jakie to utrudnienia. Wraz z kierownikiem postara się jeszcze porozmawiać po sesji w tej 

sprawie. Różne wypowiedzi sołtysów oraz radnych na dany temat. Przewodnicząca przerwała 

dyskusję -  jeżeli nie ma innych tematów, proponuje zainteresowanym dalej prowadzić rozmowy, ale 

już po sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad 

zamknęła XXVIII zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radna Agnieszka Ros. 

Protokołowała Bernadeta Gajewska. 

 

Obrady XXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniu 26 czerwca 

2018 roku zostały utrwalone na płycie CD - znajduje się ona w Biurze Rady. 

 


